
PROTOKÓŁ NR XXVI/2009
 SESJI RADY GMINY MICHAŁÓW, KTÓRA ODBYŁA SIĘ 

W DNIU 12 MARCA 2009 ROKU W SALI OBRAD 
URZĘDU GMINY W MICHAŁOWIE 

Stan radnych 15 osób
Obecnych 15 osób 

Sesję rozpoczęto o godzinie 13:00, a zakończono o godzinie 20:00

Ad 1. 

Otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Gminy p. Zygmunt Mika witając Radnych, 
zaproszonych gości, publiczność przybyłą na obrady oraz wszystkich obecnych na dzisiejszej sesji. 

   Zał. Nr 1 – lista obecności radnych Rady Gminy 
    w Michałowie

    Zał. Nr 2 – lista obecności sołtysów

Przewodniczący  Gminy  p.  Zygmunt  Mika  stwierdził  guorum zdolne 
do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Sekretarzem obrad dzisiejszej sesji został wyznaczony p. Jarosław Wleciał.  

Ad 2. 

Odnośnie przedłożonego projektu porządku dziennego obrad głos zabrał : 

Radny  p.  Jarosław  Wleciał  –  prosi  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały 
intencyjnej  w  sprawie  zabezpieczenia  środków  finansowych  w  budżecie  gminy  na  zadania 
inwestycyjne współfinansowane w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Świętokrzyskiego  na  zadanie  termoizolacja  budynków  użyteczności  publicznej  z  terenu  gminy 
Michałów. Proponuje dodanie do punktu 9 następny podpunkt. 

Przewodniczący Gminy p. Zygmunt Mika poddał pod głosowanie dodanie do porządku obrad 
projektu  uchwały,  który  został  przyjęty  przez  Radę  jednogłośnie  przy  stanie  15  radnych 
na sali obrad. 

Radny  p.  Sławomir  Kwiecień  –  składa  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projekt 
uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gminnych położonych w miejscowości Góry. 

Przewodniczący Gminy p. Zygmunt Mika poddał pod głosowanie dodanie do porządku obrad 
projekt uchwały, który został przyjęty przez Radę jednogłośnie przy stanie 15 radnych na sali 
obrad. 



Radna p. Jolanta Morgaś –  wnosi o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
realizacji obsługi finansowo – księgowej i administracyjnej oświatowych jednostek budżetowych 
Gminy Michałów,  ponieważ uważam, że jest  to  decyzja  bardzo poważna i  należy się nad tych 
bardzo wnikliwie zastanowić. Komisja oświatowa musi się jeszcze raz spotkać, aby  wypracować 
swoje  wnioski  i  przemyślenia  nad  tą  ważną  sprawa.  Widzimy  wiele  różnych  rozwiązań, 
nie koniecznie podjecie tej uchwały   

Przewodniczący Gminy p. Zygmunt Mika poddał pod głosowanie dodanie do porządku obrad 
projekt uchwały, który został przyjęty przez Radę jednogłośnie przy stanie 15 radnych na sali 
obrad. 

Pan Wójt  informuje iż w związku z wycofaniem projektu uchwały w sprawie realizacji obsługi 
finansowo – księgowej i administracyjnej oświatowych jednostek budżetowych Gminy Michałów 
wniesienie  o zwołanie  sesji  nadzwyczajnej  Rady Gminy w trybie  7  dni,  ponieważ grozi  to  nie 
wypłaceniem nauczycielom wynagrodzenia.  Wójt  nie  będzie  podpisywał  żadnych  dokumentów 
dotyczących wynagradzania.

Przewodniczący  Gminy  p.  Zygmunt  Mika  poddał  pod  głosowanie  wnioski,  które  zostały 
przyjęte przez Radę jednogłośnie przy stanie 15 radnych na sali obrad. 

Porządek dzienny obrad został przyjęty przez Radę Gminy w Michałowie w niżej podanym 
brzmieniu :

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja o gospodarowaniu mienia gminy z uwzględnieniem osiągniętych z tego tytułu 

dochodów.
5. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działalnościach  podejmowanych  w  okresie 

międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie Wójta z prac między sesjami wraz z informacją na temat   zaplanowanych 

na 2009 r. zadań inwestycyjnych (wieloletni plan inwestycyjny gminy na lata 2009 – 2011).
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Informacje o realizacji uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.
9. Rozpatrzenie projektów uchwał : 

-  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych na 2009 rok;
- w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 r.;
-  w  sprawie  przyjęcia  planów  odnowy  miejscowości:Michałów,  Węchadłów,  Tomaszów,  
Kołków,  Góry,  Zagajów,  Zagajówek,  Pawłowice,Wrocieryż,  Sędowice,  Tur  Górny,  Tur  
Dolny;
-  w  sprawie  realizacji  zadań  zleconych  gminie  z  zakresu  administracji  rządowej 
w przedmiocie podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych;
-  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  
Społecznej w Michałowie;
-  w  sprawie  uchylenia  uchwały  dotyczącej  ustalenia  wysokości  opłat  za  przyłączenie  
do wodociągu gminnego i kanalizacji sanitarnej w gminie Michałów;
-  w  sprawie  uchylenia  uchwały  dotyczącej  ustalenia  zasad  korzystania  ze  stołówek  
szkolnych  w  szkołach  podstawowych,  gimnazjach  i  przedszkolach  prowadzonych  przez 



Gminę Michałów oraz wysokości opłat za korzystanie z posiłków w tych stołówkach;
-  w  sprawie  zasad  rozliczania  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  
nauczycieli,  dla  których ustalony  plan zajęć jest  różny w poszczególnych okresach roku  
szkolnego,  zasad udzielania  i  rozmiaru  zniżek  oraz  zwalniania  od  obowiązku  realizacji  
pensum dla nauczycieli,  którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach,  a także  
określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dla  nauczycieli  
realizujących  w  ramach  stosunku  pracy  obowiązki  określone  dla  stanowisk  o  różnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin;
- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy lokalu użytkowego w trybie  
bezprzetargowym;
-  w  sprawie  zabezpieczenia  środków  finansowych  w  budżecie  gminy  na  zadania  
inwestycyjne  współfinansowane  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  
Województwa Świętokrzyskiego na zadanie termoizolacja budynków użyteczności publicznej  
z terenu gminy Michałów;
- w sprawie sprzedaży nieruchomości gminnych położonych w miejscowości Góry.

10.  Uchwalenia budżetu gminy na 2009 r.
11. Wolne wnioski i informacje.
12. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad 3.

Przewodniczący Rady p. Zygmunt Mika informuje, że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy 
jest wyłożony do wglądu na sali oraz dostępny w biurze rady. 

Protokół z poprzedniej sesji został jednogłośnie przyjęty przez Radę. 

Ad 4.

Przewodniczący Rady p.  Zygmunt Mika  poprosił  pracownika  Urzędu Gminy w Michałowie 
p.  Teresę  Dzierżak  o  przedstawienie  informacji  o  gospodarowaniu  mieniem  gminnym 
z uwzględnieniem osiągniętych z tego tytułu dochodów.

Pracownik Urzędu Gminy p. Teresa Dzierżak przedstawiła informacje o gospodarowaniu mieniem 
gminnym z uwzględnieniem osiągniętych z tego tytułu dochodów. 

           Zał Nr 3 - informacji o gospodarowaniu mieniem 
         gminnym z uwzględnieniem osiągniętych 
         z tego tytułu dochodów

Radny p. Grzegorz Cichoński – zadał pytanie dlaczego działka w miejscowości Pawłowice obok 
p. Zbigniewa Kierkowskiego nie została skomunalizowana.

Pracownik Urzędu Gminy p. Teresa Dzierżak –  odpowiadając na pytanie udzieliła informacji, 
iż  działka  w miejscowości  Pawłowice   nie  została  skomunalizowana,  ponieważ  jest  to  mienie 
Skarbu Państwa. Prawdopodobnie osoba, która kupiła tę działkę,  była użytkownikiem wcześniej 
tej działki i miała pierwszeństwo w zakupie tej działki od Starostwa.   

Sołtys  wsi  Pawłowice  p.  Janusz  Grudzień  –  zapytał  dlaczego  ta  działka  stała  dłuższy  czas 
nieużytkowana , nie było opłacanego podatku od tej działki.



Pan  Wójt  –  poinformował,  iż  ustawa  o  nieruchomościach  nakłada  obowiązek  zwrotu 
nieruchomości  ,  które  zostały  wywłaszczone,  bądź  przekazane  na inwestycje  celu  publicznego, 
a  inwestycja  nie  została  zrealizowana  w  okresie  7  lat.  Jeżeli  działka  została  wywłaszczona 
na  inwestycję  np.  budowa  szkoły,  ale  do  tej  inwestycji  nie  doszło  z  mocy  prawa  działka 
wraca do właściciela. 

Radca  prawny  – poinformował,  iż  art.  136  ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami,  która 
jednoznacznie mówi, że jeśli nieruchomość została wywłaszczona osobie fizycznej na cel publiczny 
i nie została w ciągu 7 lat  zgodnie z celem wywłaszczenia zagospodarowana to były właściciel 
lub następca prawny ma prawo wystąpić z wnioskiem o zwrot tejże nieruchomości i nie można 
tej nieruchomości zagospodarować na cel inny niż był cel wywłaszczenia. Regulacja ta obowiązuje 
po dzień dzisiejszy. 

Sołtys  wsi  Pawłowice  p.  Janusz  Grudzień  –  stwierdził  ,  że jest  jeszcze  jedna  działka 
w  Pawłowicach  o  numerze  prawdopodobnie  72/3  koło  p.  Chojnackiego,  cena  tej  działki  była 
początkowo 42 tysiące , a teraz jest wyceniona na 36 tysięcy o powierzchni 1,03 ha. Jest to jakiś 
absurt jeśli chodzi o wycenę tej działki, to jest wstyd dla miejscowości i gminy. 

Pan Wójt  –  poinformował,  iż  właściciel  tej  działki  Agencja  Rynku Rolnego  może  tą  działkę 
sprzedać  nawet  za  milion  złotych.  Do  wyceny  działek  jako  gmina  nie  ma  żadnego  wpływu, 
ponieważ  są  to  prawne  unormowania  wyceny,  konkretnie  do  wyceny  nieruchomości  podaje 
się konkretne współczynniki,do których wyceniający musi się zastosować . 

Ad 5.

Przewodniczący Rady Gminy p. Zygmunt Mika poinformował o działach jakie podejmował 
w okresie międzysesyjnym tj. :

– spotkanie w sprawie drogi we Wrocieryżu zakończyło się decyzją złożenia pozwu do Sądu, 
– uczestniczyłem  w  przetargu  na  asfaltowanie  drogi  Michałów  –  Piaski  jest  to  droga 

z dofinansowania Schetynówki. Wygrała firma z Jędrzejowa „WOJTRANS”,
– brałem udział w komisjach stałych,
– uczestniczyłem  w  spotkaniu  w  ramach  Programu  Integracji  Społecznych  w  Gminnej 

Bibliotece Publicznej w Michałowie.

Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Zygmunt  Mika  poinformował  o  spotkaniu  z  marszałkiem 
p.  Adamem  Jarubasem  oraz  z  posłem  p.  Andrzejem  Pałysem  koordynatorem  programu 
dofinansowania kolektorów słonecznych. 

Ad 6. 

Wójt  Gminy  p.  Stanisław  Szewczyk  w  złożonym  sprawozdaniu  z  prac  między  sesjami 
poinformował o następujących działaniach :

– udział w konferencji w Cedzynie poświęcona zrównoważonemu  rozwojowi gospodarczemu 
zlewni rzeki Nidy w związku z obszarami Natura 2000. Organizatorem tejże konferencji był 
Regionalny  Zarząd  Gospodarki  Wodnej  w  Krakowie.  Spotkanie  to  miało  na  celu 
poinformowanie ,  Wójtów, Burmistrzów i  odpowiedzialnych za gospodarkę wodną jakie 
są  zamierzenia  związane  z  realizacja  pewnych  zadań  na  terenie  województwa 
świętokrzyskiego, a dotyczące wód odkrytych,



– brałem udział w spotkaniu związanym z  realizacją gazyfikacji obszarów trzech powiatów 
województwa  świętokrzyskiego  tj.  Pińczowskiego,  Buskiego  i  Kazimierskiego  oraz 
Proszowickiego z województwa małopolskiego,

– odbyło  się  zebranie  wiejskie  w  miejscowości  Góry,  na  którym  były  omawiane  sprawy 
dotyczące  sprzedaży  działek.  Wstępnie  została  ustalona  droga,  która  ma  szanse  na 
dofinansowanie z programu Funduszy Ochrony Gruntów Rolnych i jest to działka łącząca 
Kołków z Chyłką – Betlejem,

– odbyło się spotkanie z paniami dyrektorkami placówek oświatowych w sprawie projektu 
uchwały,  którą  państwo  wycofali  z  porządku  obrad.  Panie  dyrektorki  zostały 
poinformowane jakie działania mają podjąć i za co będą odpowiadały z chwilą, gdy obsługa 
finansowo – księgowa będzie realizowana przez szkoły.  

Sołtys wsi Węchadłów p.  Mirosław Walasek –  zadał  pytanie  dlaczego tylko  w miejscowości 
Węchadłów został wyszczególniony tylko odcinek Podgórze jeśli chodzi o budowę przydomowych 
oczyszczalni  ścieków  oraz  co  dalej  z  budową  zbiorowej  kanalizacji  gminy  Michałów 
do oczyszczalni w Pińczowie, czy będzie to realizowane. 

Pan  Wójt  –  udzielił  informacji,  iż  są  to  miejscowości,  które  należą  do  Programu  budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków dla Województwa Świętokrzyskiego i ten program nie jest 
programem zamkniętym. Są to tylko propozycje wynikające z usytuowania danych miejscowości. 
Miejscowości te są zaproponowane i podane z bazy danych posiadanych przez Regionalny Zarząd 
Gospodarki  Wodnej  w  Krakowie  oraz  przez  inne  instytucje,  Na  tej  podstawie  zostały  podane 
te  miejscowości,  ponieważ  z  ilości  mieszkańców  ,  z  ukształtowania  terenu  wynika, 
że  doprowadzenie  ścieków  kolektorem  do  Skrzypiowa  będzie  bardzo  drogie  mieszkańców,dla 
gminy. Gmina będzie budowała kanalizację są podejmowane działania w tym kierunku. Na chwilę 
obecną jest zlecona i wykonywana dokumentacja na przyłączenie do Skrzypiowa przepompowni 
w Michałowie. Wraz z zakończeniem prac dotyczących budowy sieci wodociągowej wchodzimy 
z budową kanalizacji,  która  jest  niezbędna na naszym terenie.  Nie jest  możliwe,  aby wszystko 
w jednym czasie wykonać i sieć wodociągową i kanalizację jest to niewykonalne, ponieważ gmina 
Michałów dysponuje takim a nie większym budżetem, który nie jest w stanie pokryć kosztów tak 
dużych i kosztownych inwestycji. 

Wójt  Gminy  p.  Stanisław  Szewczyk    poinformował  o  następujących  zaplanowanych 
inwestycjach na 2009 r. :

– wodociągowanie  gminy  od  strony  południowej  tzn.  miejscowości  takie  jak  :  Góry, 
Tomaszów, Węchadłów, Kołków, Sadkówka, Przecławka, Polichno. Rozpoczynamy pracę 
w tym roku, jest już popisana umowa z wykonawcą. Prace rozpoczną się z miejscowości 
Góry, ponieważ sieć wodociągowa tam się zakończyła. Został sporządzony harmonogram 
prac.  Do  ułożenia  harmonogramu  prac  były  potrzebne  dwie  dane  wyjściowe,  jedna 
to sprawy techniczne i technologiczna, a druga to względy finansowe. Należy tak rozpisać 
i rozplanować inwestycje, aby nie nastąpiło zablokowanie budżetu, ponieważ gmina chce 
jeszcze wiele innych inwestycji, na które należy składać wnioski realizować,

– realizowanie  dróg,  na  które  Ministerstwo  Spraw   Wewnętrznych  i  Administracji 
zaproponowało dofinansowanie w związku z EURO 2012  i są to drogi, które poprawiają 
stan bezpieczeństwa i łączą drogi wyższej kategorii tzn. droga gminna musi łączyć drogi 
powiatowe  bądź  drogę  powiatową  z drogą  wojewódzką lub  drogę  wojewódzka z  droga 
wojewódzką.  W tym  roku  będzie  realizowana  droga  jedna,  będzie  to  droga  Michałów 
Piaski. Program dróg  Schetynówki będzie funkcjonował  przez jeszcze najbliższe dwa lata. 
Radni  na  komisjach  muszą  wypracować  stanowisko  w  sprawie  realizacji  dwóch  dróg 
w latach 2010 – 2011 i wskazać, które to budowle. 

– budowa nowego przedszkola w Michałowie. Prace są już rozpoczęte, otwarcie planowane 



jest na początek listopada,
– chęć  rozpoczęcia  przystosowanie  ośrodków  zdrowia  do  wymogów  określonych 

w  rozporządzeniu  ministra   zdrowia.  Ośrodki  Zdrowia  należy  wykonać  w  toalety  dla 
niepełnosprawnych,  podjazdy  tzn.  wózkownie,  aseptyka  pomieszczeń  zabiegowych, 
gabinetów  lekarskich  oraz  wiele  drobniejszych  remontów,  które  należy  wykonać. 
Te  działania  należy  rozpocząć  w  tym  roku  na  ile  pozwolą  nam  finanse  i  możliwości 
techniczne. Planujemy złożyć wniosek do RPO, aby skorzystać z dofinansowania,

– realizacja  wspólnie  z  Zarządem  Powiatowym  Dróg  Publicznych  w  Pińczowie  jest 
realizowane w ramach programu Schetynówki  droga powiatowa, jest to Sędowice z drogą 
wojewódzką. Gmina ma uczestniczyć w wysokości 25 % zadania, 

– realizacja  termoizolację  obiektów  użyteczności  publicznej,możliwość  złożenia  wniosku 
do PRO. W związku z  dużą  wysokością  kwoty nie  jesteśmy w stanie  sami  jako gmina 
wystąpić  z  takim  wnioskiem,  ponieważ  są  to  pieniądze  powyżej  5  milionów  złotych, 
na  które  gminę  nie  stać.  Zadaniem tym  podjął  się  powiat,  jako  beneficjent,  gmina  jest 
współuczestnikiem programu. Gmina zgłasza do programu termoizolacje wszystkie szkoły 
w Wechadłowie,  Górach,  Michałowie,  Sędowicach oraz ośrodki  zdrowia w Michałowie, 
Górach, Sędowicach i Urząd Gminy w Michałowie,

– zgłoszenie  do  programu  inwestycyjnego  pt.  Szeroko  pasmowy  dostęp  do  internetu 
na terenach wiejskich, program  realizuje marszałek świętokrzyski,   

– złożenie  wniosku  z  programu  Ochrona  Miejsc  Kultury  i  Dziedzictwa  Narodowego 
na bibliotekę w Górach,

– wykonywana jest dokumentacja na drogę w Górach do cmentarza oraz droga Michałów – 
Betlejem. 

Radny p. Bogdan Kowalczyk –  zada ł pytanie dlaczego jest odwlekany i omijany temat bardzo 
ważny jakim jest kanalizacja. Jest jeszcze możliwość skorzystania z dwóch programów na wodę 
4 miliony i na kanalizację również 4 miliony. Temat ten odkładany jest z roku na rok. Powinniśmy 
pozyskiwać pieniądze na dofinansowanie kanalizacji,  ponieważ jest  to inwestycja bardzo ważna 
i  potrzebna  naszym  mieszkańcom.  Możemy  zaciągnąć  kredyt  z  Ochrony  Środowiska. 
Oczyszczalnie przydomowe powstaną jednostkowo, a co z pozostałymi mieszkańcami.  Lepszym 
pomysłem  byłoby   pozyskanie  dotacji  na  oczyszczalnię  małą,  np.  w  miejscowości  koło 
Węchadłowa  i  odprowadzać  ścieki  z  Tomaszowa,  Przecławki,  Węchadłowa  całego  taką,  aby 
zaspokoiła  potrzeby  tych  mieszkańców.  Można  także  dodatkowo  podisać  umowę  z  gminą 
Wodzisław i dołączyć jeszcze miejscowość Lubcza. Są to plany bardzo realne i w tym kierunku 
powinniśmy podążać. Nie możemy zapominać o takiej potrzebnej inwestycji jaką jest kanalizacja. 

Radny  p.  Czesław  Tyburczyk  –  pytanie  dotyczy  sprawy  wodociągowania  gminy,  aby  jak 
najszybciej  były  wykonane  prace  w  miejscowościach  Tomaszowie,  Przecławce  i  Polichnie, 
ponieważ co roku dopłacamy do 60 000 zł.  Są to pieniądze bardzo duże i dlatego powinniśmy 
się starać, aby w tych trzech miejscowościach była sieć wodociągowa jak najszybciej zrealizowana. 
W harmonogramie prac Góry są zaplanowane kompleksowo w całości wykonywane, jest to duży 
błąd, ponieważ powinniśmy ominąć Nową Wieś, dlatego iż ludzie byli bardzo przeciwni budowy 
sieci  wodociągowej.  Nowa  Wieś  powinna  być  zaplanowana  na  samym  końcu  inwestycji 
wodociągowania.  Prace  3  etapu  budowy sieci  wodociągowej  należy  rozpocząć  jak  najszybciej, 
a w harmonogramie prace te są zaplanowane prawdopodobnie na początek sierpnia. 

Radny p. Łukasz Wójcik –  na jakim etapie są wykonywane prace wodociągowania na stronie 
północnej, ponieważ  nie są wykonane wszystkie przyłącza. Umowy zostały podpisane, pieniądze 
wpłacone, natomiast prace nie są realizowane.  



Pan Wójt udzielił następujących odpowiedzi i tak : 

– W  odpowiedzi  na  pytanie  radnego  p.  Bogusława  Kowalczyka  informuję,  że  decyzja 
czy i kiedy będzie kanalizacja robiona należy tylko i wyłącznie do rady gminy. Wystarczy 
złożyć  wniosek  o  przygotowanie  stosownej  uchwały,  zabezpieczyć  środki  w wysokości 
13 milionów złotych i  prace ruszą.  Należy jednak pamiętać,  że wydzielając duże kwoty 
na  jedno   zadanie  inne  nie  będą  mogły  być  realizowane  i  do  nich  należy  zaliczyć 
świetlenie, drogi, szkoły, ośrodki zdrowia, bezpieczeństwa itp. 

– odpowiadając  na  wniosek  radnego  p.  Czesława  Tyburczyka  informuję,  że  kolejność 
wodociągowania jest ułożona zgodnie z zasadami ekonomii i technologii. Natomiast jeżeli 
pozwolą finanse budżetu gminy będziemy próbowali przyśpieszyć realizację zadania. 
 

Radny  p.  Bogdan  Kowalczyk  –  do  zadań  rady  należy  uchwalenia  budżetu  i  jest 
to  realizowane,ustalane  jest  także  z  Panem  Wójtem  pewne  zadania,  a  realizacja  i  wykonanie 
budżetu należy do Pana Wójta. Nie należy rozbijać finansów na drobne inwestycje, nie realizować 
ich , należy środki finansowe kumulować na duże inwestycje i realizować je szybko.    

Sołtys  wsi  Tur  Dolny  p.  Jacek  Woźniak  –  stwierdził,  iż  na  temat  wieloletniego  planu 
inwestycyjnego  na  lata  2009 –  2011 nic  nie  jest  wspomniane  o  budowie  prawdziwego boiska 
sportowego  dla  młodzieży.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  drogi,  to  chciał  zauważyć,  że  droga 
od Pawłowic do Businy jest  w stanie bardzo złym,  nie ma możliwości  przejazdu, gdyby zaszła 
konieczność dojechania pogotowia ratunkowego byłoby to wręcz nie możliwe z powodów złego 
stanu drogi.  

Sołtys  wsi  Węchadłów  p.  Mirosław  Walasek  –  zadał  pytanie  dotyczące  przedstawionego 
wieloletniego planu inwestycyjnego. Zgłasza wykonanie asfaltowania drogi na dowolnym odcinku 
w  miejscowości Węchadłów. 

Ad 7. 

W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:

Radny p. Przemysław Bartosiński – zadał pytanie dotyczące budowy nowego oświetlenia, kiedy 
będą te prace realizowane. 

Ad 8. 

Informację  o  realizacji  uchwał  Rady  Gminy  z  poprzedniej  sesji  przedstawiła  Z  –  ca  Wójta 
p. Henryka Gietka – Bębenek.

Przewodniczący Rady Gminy p. Zygmunt Mika ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

Ad 9. 

– Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  
Problemów Alkoholowych na 2009 rok – wniesiono pod obrady sesji z pozytywną opinią 
komisji budżetowej przedstawioną przez przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka oraz 
z  pozytywną  opinią  komisji  oświatowej  przedstawioną  przez  przewodniczącą  p.  Jolantę 
Morgaś.



Przewodniczący  komisji  budżetowej  p.  Bogusław  Kowalczyk  przedstawił  projekt  uchwały 
z dwiema naniesionymi poprawkami tzn. w dziale I pkt. 6 przeniesienie 2 000 zł na zapewnienie 
pomocy edukacyjnej, psychologicznej dla osób uzależnionych od alkoholu i członków ich rodzin 
oraz  w dziale  II  pkt.  2  o  dopisanie  w zdaniu  przeprowadzania  remontów  i  zakup materiałów, 
stolarki  okiennej  i  drzwiowej   do  remontów  w  świetlicach  dopisać  miejscowości 
w Michałowie,Tomaszowie, Węchadłowie, Górach, Sędowicach i Kołkowie.

  
Przewodniczący  Gminy  p.  Zygmunt  Mika  poddał  pod  głosowanie  wnioski  komisji 
budżetowej, które zostały przyjęte przez Radę jednogłośnie przy stanie 15 radnych na sali 
obrad. 

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 15 głosów za przy stanie 15 radnych na sali obrad. 

Zał. Nr 4 -  Uchwała Nr XXVI/143/2009 Rady 
Gminy Michałów 

– Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
na  2009  rok  -   wniesiono  pod  obrady  sesji  z  pozytywną  opinią  komisji  oświatowej 
przedstawiona przez przewodniczącą p. Jolantę Morgaś oraz z opinią komisji budżetowej 
przedstawioną przez przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 15 głosów  za przy stanie 15 radnych na sali obrad. 

Zał. Nr 5 -  Uchwała Nr XXVI/144/2009 Rady 
Gminy Michałów 

– Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planów  odnowy  miejscowości:Michałów,  
Węchadłów,  Tomaszów,  Kołków,  Góry,  Zagajów,  Zagajówek,  Pawłowice,Wrocieryż,  
Sędowice, Tur Górny, Tur Dolny, Jelcza Wielka, Przecławka -  wniesiono pod obrady sesji 
z  pozytywną  opinią  komisji  budżetowej  przedstawioną  przez  przewodniczącego 
p. Bogusława Kowalczyka.

Sołtys wsi Przecławka p.  Stanisław Kocel  –  zadał  pytanie,  dlaczego miejscowość Przecławka 
nie  jest  ujęta  w  tym  projekcie  uchwały  w  sprawie  planów  odnowy  wsi.  Na  terenie  naszej 
miejscowości  znajduje  się  świetlica  oraz  chcielibyśmy chcielibyśmy również  otrzymać   pomoc 
w remoncie tejże świetlicy. Czy jest taka możliwość, aby dopisać jeszcze miejscowość Przecławkę. 

Radny p. Bogdan Kowalczyk –  zapytał,  czy jeśli zostanie uchwalona uchwała w takiej formie 
w jakiej jest obecnie, czy później będzie możliwość dopisania innych miejscowości.

Pan Wójt –  odpowiedział, iż będzie możliwość w późniejszym terminie uchwalić plany rozwoju 
innych jeszcze miejscowości.  

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 15 głosów  za przy stanie 15 radnych na sali obrad. 



Zał. Nr 6 -  Uchwała Nr XXVI/145/2009 Rady 
Gminy Michałów 

– Projekt  uchwały  w sprawie  realizacji  zadań zleconych gminie  z  zakresu  administracji  
rządowej  w  przedmiocie  podejmowania  działań  wobec  dłużników  alimentacyjnych  -  
wniesiono pod obrady sesji  z pozytywną opinią komisji  oświatowej przedstawiona przez 
przewodniczącą p. Jolantę Morgaś oraz z opinią komisji budżetowej przedstawioną przez 
przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 15 głosów  za przy stanie 15 radnych na sali obrad. 

Zał. Nr 7 -  Uchwała Nr XXVI/146/2009 Rady 
Gminy Michałów 

– Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Michałowie - wniesiono pod obrady sesji z pozytywną opinią komisji 
oświatowej przedstawiona przez przewodniczącą p. Jolantę Morgaś oraz z opinią komisji 
budżetowej przedstawioną przez przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 15 głosów  za przy stanie 15 radnych na sali obrad. 

Zał. Nr 8 -  Uchwała Nr XXVI/147/2009 Rady 
Gminy Michałów 

– Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  dotyczącej  ustalenia  wysokości  opłat  
za przyłączenie do wodociągu gminnego i kanalizacji sanitarnej w gminie Michałów –  
wniesiono pod obrady sesji z pozytywną   opinią komisji budżetowej przedstawioną przez 
przewodniczącego  p.  Bogusława  Kowalczyka  oraz  z  opinią  komisji  oświatowej 
przedstawiona przez przewodniczącą p. Jolantę Morgaś.

Radny  Rafał  Motyka  –  stwierdził,  iż  należy  wyjaśnić  o  jakich  kwota  dokładnie  jest  mowa, 
aby  może nikogo nie wprowadzać w błąd. 

Pan Wójt –  odpowiedział, iż w poprzedniej kadencji rada podjęła uchwałę w sprawie wnoszenia 
opłat za przyłączenie się do sieci wodociągowej, opłata ta wynosiła dla istniejących już budynków 
800 zł dla budynków nowo budowanych lub działek nabytych 400 zł. Opłata ta związała się z tym, 
że mieszkańcy, którzy uczestniczyli w procesie wodociągowania tzn. wpłacali dobrowolne kwoty 
1  200 zł   na  sieć  główna,  a  w ramach  tego  gmina  robiła  przyłącze.  Chcieliśmy zdopingować 
mieszkańców,  którzy  nie  mieli  tych  przyłączy,  aby  w  jakiś  sposób  ci  ludzie  angażowali 
się w budowę sieci wodociągowej.



Radny p.  Krzysztof  Stanek –  zapytał  co się  stanie  z tymi  osobami,  które  wcześniej  wpłaciły 
te pieniądze, ponieważ są to ludzie poszkodowani. Uchwała ta była podjęta nie zgodnie z ustawą.  

Z – ca Wójta p. Henryka Gietka – Bębenek –  poinformowała, że takie osoby, które wpłaciły 
pieniądze  wcześniej  mogą  dochodzić  roszczeń  sądownie.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  uchwałę 
wcześniejszą to wojewoda w trybie nadzoru jej nie uchylił, czyli jest aktem prawa miejscowego. 

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 15 głosów za  przy stanie 15 radnych na sali obrad. 

Zał. Nr 9 -  Uchwała Nr XXVI/148/2009 Rady 
Gminy Michałów 

– Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  dotyczącej  ustalenia  zasad  korzystania  
ze  stołówek  szkolnych  w  szkołach  podstawowych,  gimnazjach  i  przedszkolach 
prowadzonych przez  Gminę Michałów oraz  wysokości  opłat  za korzystanie  z  posiłków  
w tych stołówkach-  wniesiono  pod obrady sesji z pozytywną opinią komisji oświatowej 
przedstawiona przez przewodniczącą p. Jolantę Morgaś oraz z opinią komisji budżetowej 
przedstawioną przez przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 15 głosów  za przy stanie 15 radnych na sali obrad. 

Zał. Nr 10 -  Uchwała Nr XXVI/149/2009 Rady 
Gminy Michałów 

– Projekt  uchwały  w  sprawie   zasad rozliczania  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru 
godzin  zajęć  nauczycieli,  dla  których ustalony plan zajęć jest  różny w poszczególnych  
okresach  roku  szkolnego,  zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek  oraz  zwalniania  
od  obowiązku  realizacji  pensum  dla  nauczycieli,  którym  powierzono  stanowiska 
kierownicze w szkołach, a także określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin  
zajęć dla nauczycieli  realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla  
stanowisko różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin- wniesiono pod obrady 
sesji  z  pozytywna  opinią  komisji  budżetowej  przedstawioną  przez  przewodniczącego 
p.  Bogusława  Kowalczyka  oraz  z  pozytywną  opinią  komisji  oświatowej  przedstawiona 
przez przewodniczącą p. Jolantę Morgaś.

Przewodniczący Rady Gminy p. Zygmunt Mika prosi  Z – ca Wójta p. Henrykę Gietka – Bębenek 
o wyjaśnienie i omówienie projektu uchwały. 

Z – ca Wójta p. Henryka Gietka – Bębenek wyjaśniła i omówiła projekt uchwały.  

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 15 głosów  za przy stanie 15 radnych na sali obrad. 



Zał. Nr 11 -  Uchwała Nr XXVI/150/2009 Rady 
Gminy Michałów 

– Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  dzierżawy  lokalu  
użytkowego w trybie bezprzetargowym –  wniesiono pod obrady sesji z pozytywną opinią 
komisji  oświatowej  przedstawiona  przez  przewodniczącą  p.  Jolantę  Morgaś  oraz 
z  pozytywną  opinią  komisji  budżetowej  przedstawioną  przez  przewodniczącego 
p. Bogusława Kowalczyka. 

Radny p. Grzegorz Cichoński – poinformował, iż negatywnie ustosunkowuje się do tego projektu 
uchwały, ponieważ uważa iż powinien odbyć się przetarg, aby wszyscy ludzie mieli równe szanse 
i prosi o wypowiedzenie się na ten temat sołtysa wsi p. Janusza Grudzień.

Sołtys wsi Pawłowic p. Janusz Grudzień – stwierdził, że nie wiedział o tym iż to będzie mowa 
o miejscowości |Pawłowice. 

Radny p. Grzegorz Cichoński –  stwierdził,iż powinni się także wypowiedzieć mieszkańcy wsi 
co sądzą na ten temat.

Z  –  ca  Wójta  p.  Henryka  Gietka  –  Bębenek  –  poinformowała  iż  projekt  uchwały  został 
przekazany radnym 7 dni przed sesją i był czas, aby zwołać zebranie, przeprowadzić rozeznanie 
na ten temat. 

Radny p. Grzegorz Cichoński – zgłasza zmianę w  projekcie uchwały, aby czas wynajmu lokalu 
była na pół roku. 

Przewodniczący  Gminy p.  Zygmunt Mika poddał  pod głosowanie  zmianę zaproponowaną 
przez radnego p. Grzegorza Cichońskiego , które zostały przyjęte przez Radę jednogłośnie 
przy stanie 15 radnych na sali obrad. 

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 15 głosów za przy stanie 15 radnych na sali obrad. 

Zał. Nr 12 -  Uchwała Nr XXVI/151/2009 Rady 
Gminy Michałów 

– Projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie gminy na  
zadania  inwestycyjne  współfinansowane  w  ramach  Regionalnego  Programu 
Operacyjnego  Województwa  Świętokrzyskiego  na  zadanie  termoizolacja  budynków 
użyteczności publicznej z terenu gminy Michałów – wniesiono pod obrady sesji pozytywną 
opinią  komisji  budżetowej  przedstawioną  przez  przewodniczącego  p.  Bogusława 
Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 15 głosów  za przy stanie 15 radnych na sali obrad. 

Zał. Nr 13 -  Uchwała Nr XXVI/153/2009 Rady 



Gminy Michałów 

– Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  gminnych  położonych 
w miejscowości Góry – wniesiono pod obrady sesji z pozytywną opinią komisji oświatowej 
przedstawiona przez przewodniczącą p. Jolantę Morgaś oraz z pozytywną opinią komisji 
budżetowej przedstawioną przez przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 15 głosów  za przy stanie 15 radnych na sali obrad. 

Zał. Nr 14 -  Uchwała Nr XXVI/154/2009 Rady 
Gminy Michałów 

Ad 10. 

– Projekt uchwały w sprawie Uchwalenia budżetu gminy na 2009 r.- wniesiono pod obrady 
sesji  z  pozytywną  opinią  komisji  budżetowej  przedstawioną  przez  przewodniczącego  p. 
Bogusława Kowalczyka.

Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Zygmunt  Mika  prosi   Skarbnika  p.  Halinę  Głombińską 
o przedstawienie zmian jakie wnosi komisja budżetowa. 

Skarbnika p. Halinę Głombińską – przedstawiła po kolei zmiany do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia  budżetu gminy na 2009 r.

zał. 1 dochody

dz. 010 rozdz. 01010

zał. 2 wydatki

dz. 010 rozdz. 01010  – 2 000 000 zł
dz. 010 rozdz. 01095  +58 000 zł
dz. 600 rozdz. 60014  +200 000 zł oraz + dotacje 
dz. 600 rozdz. 60016  – 50 000 zł
dz. 710 rozdz. 71004  - 34 000 zł
dz. 750 rozdz. 75023  - 30 000 zł
dz. 801 rozdz. 80104  - 30 000 zł 
dz. 801
dz. 801 rozdz. 80195 + 8 000 zł
dz. 852 rozdz. 85212 +
dz. 852 rozdz. 85214 – 15 000 zł
dz. 854 rozdz. 85415 + 29 097 zł



dz. 900 rozdz. 90015 + 4 000 zł

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 15 głosów  za przy stanie 15 radnych na sali obrad. 

Zał. Nr 15 -  Uchwała Nr XXVI/155/2009 Rady 
Gminy Michałów 

Ad 11. 

p. Ryszard Kurczyna – wyraził swoje zadowolenie i w imieniu mieszkańców Dębówki chciałby 
bardzo serdecznie podziękować za poprawę stanu drogi tj. wywiezieniu 4 zestawów kamienia, które 
ułatwiły dojazd do domów. 

Sołtys  wsi  Zagajówek  p.  Antonii  Michno  –  zadał  pytanie,  kiedy  będzie  wprowadzony  plan 
zagospodarowania przestrzennego. 

Sołtys wsi Tur Górny p. Zygmunt Gręda – przypomina o bardzo złym stanie drogi Wrocieryż – 
Tur Górny , Mierzwin – Imielno, czy będzie można liczyć na jakąkolwiek szansę, aby stan tej drogi 
się poprawił.

Radny p. Czesław Tyburczyk –  zgłasza oraz informuje o złym stanie drogi Kołków – Chyłka, 
ponieważ nie ma zamontowanych przepływów. 

Sołtys  wsi  Pawłowic  p.  Janusz  Grudzień  –  zadał  pytanie,  czy  jeżeli  strażacy  społecznie 
wyremontowali remizę, świetlice i jeżeli będą chcieli wynająć remizę na uroczystość np. chrzciny, 
urodziny, komunię, aby płacili symboliczną złotówkę ze względu iż należą do Ochotniczych Straży 
Pożarnych. Dbają, udzielają się społecznie, aby remiza była w dobrym stanie.

Sołtys wsi Węchadłów p. Mirosław Walasek –   zadał pytanie dotyczące oświetlenia ulicznego, 
kiedy będzie realizacja, ponieważ ludzie zgłaszają potrzebę nowego oświetlenia ulicznego.   

Sołtys wsi Tur Dolny p. Jacek Woźniak – przychylił się do wypowiedzi sołtysa wsi Węchadłów, 
ponieważ w Turze Dolnym oświetlenie uliczne od naprawy świeci bardzo krótki czas. 

Odpowiedzi p. Wójta :
- 

Ad 12. 

Przewodniczący Rady Gminy p. Zygmunt Mika dokonał zamknięcia sesji, dziękując wszystkim 
za udział w obradach. 

Przewodniczący Rady Gminy

            Zygmunt Mika

Sekretarza

Jarosław Wleciał




